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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Miért nem gondolkodtak, mielőtt nekiláttak az ügyeleti rendszer és a 
háziorvosi ellátás szétverésének?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Előrebocsátom: tudom, hogy a nekem adott válaszában Ön valószínűleg ismét végig fogja sorolni a
Fidesz  szokásos,  unásig  ismételt  hazugságait  és  csúsztatásait  a  magyar  egészségügy  másfél
évtizeddel ezelőtti helyzetéről, pedig akik akkoriban születtek, már az érettségire készülnek vagy túl
is vannak rajta. De utána legyen szíves, és magyarázza el nekünk végre, hogyan sikerült 13 év után
az összeomlás szélére sodorniuk a komplett magyar háziorvosi és ügyeleti ellátást!
Március elsején, azaz két nap múlva újabb két megyében indul el a háziorvosokra kényszerített
ügyeleti  rendszer,  miközben  az  Országos  Mentőszolgálat  főigazgatója  nemrég  egy  interjúban
vallotta  be,  hogy  csak  a  háziorvosok  10-20  százalékával  sikerült  ügyeleti  szerződést  kötniük.
Hajdú-Bihar  megyében,  ahol  már  elindult  az  új  rendszer,  az  ügyeletek  40  százalékára  nincs
háziorvos. Ezekről a számokról beszéljen nekünk Miniszter Úr, ne másfél évtizedes adatokról!
Arról beszéljen inkább, hogy az új ügyeleti rendszerben, amely miatt számos településen megszűnik
az orvosi ügyelet, hova fordulhatnak majd azok az emberek, akik megbetegszenek, de éppen nincs a
közelükben háziorvosi rendelés. Mondja el  nekik,  hogy melyik településre,  hány órát kell  majd
buszozniuk  vagy  autózniuk,  hogy orvosi  segítséget  kaphassanak.  Mondja  el,  mert  nyomát  sem
látom a széleskörű tájékoztató kampánynak, pedig két nap múlva újabb százezrek kerülnek az új
rendszer hatálya alá.
Beszélhetne arról is,  hogy már csaknem 920 ezer magyar ember él olyan körzetben, ahol nincs
háziorvos,  és  csak  helyettesítésekkel  tudják  megoldani  az  ellátást.  Mondja  el  azt  is,  hogy  a
háziorvosi praxisok mintegy 10 százaléka betöltetlen, a legutóbbi információk szerint pedig 30 éves
kor alatt mindössze 6, viszont 70 éves kor fölött közel 1000 háziorvos praktizál. Vagyis szó szerint a
kihalás fenyegeti a háziorvosi ellátást. De fordíthatna arra is pár szót, hogy miért nem különítettek



el forrásokat a háziorvosi rendelők szakdolgozóinak méltányos fizetésemelésére.
És akkor még mindig nem beszéltünk arról, hogy egy tömeges felmondási hullám küszöbén Önök
az orvostársadalmat és a Magyar Orvosi Kamarát hibáztatják és fenyegetik.
 
Kérdezem hát Miniszter urat:
 
Miért  nem  építették  be  a  Magyar  Orvosi  Kamara  és  más  szakmai  szervezetek  javaslatait  a
jogszabályba, mielőtt a háziorvosokra kényszerítették az új ügyeleti rendszert?
Miért nem oldották meg először a háziorvosi ellátás problémáit, mielőtt sorkatonaként vezényelték
át őket egy előkészítetlen, összeeszkábált szisztémába?
Tizenhárom év után miért nem képesek belátni, hogy a szaktudás nem bolsevik trükk, hanem a
magyar egészségügy legfontosabb, megőrzendő értéke?
 
Várom válaszát!
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